肿瘤图像与另外三篇论文中图像非常相似！重庆医科大学附属第一医院论文遭撤稿
洞察学术2025-03-23 17:01:56澳大利亚
近日，一篇发表在Oncology Reports (2017) 期刊上的标题为"The circadian clock gene PER2 plays an important role in tumor suppression through regulating tumor-associated genes in human oral squamous cell carcinoma“昼夜节律基因 PER2 通过调控人类口腔鳞状细胞癌中的肿瘤相关基因在肿瘤抑制中发挥重要作用（doi: 10.3892/or.2017.5653）的研究论文被Elisabeth M Bik 等知名学者指出本文的图 4 似乎显示了与同一组研究人员的其他三篇论文中相同的肿瘤等问题。该论文由来自重庆医科大学附属第一医院口腔颌面外科Xiaoli Su , Dan Chen , Kai Yang  , Qin Zhao , Dan Zhao , Xiaoqiang Lv , Yiran Ao 共同完成。

通讯作者：Kai Yang（重庆医科大学附属第一医院口腔颌面外科）
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2020年8月Elisabeth M Bik 在pubpeer上提出质疑：
图 6B。
红色框。PER2-shRNA-I 和 SCC15 面板似乎有重叠
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2020年11月作者Kai Yang 在pubpeer上回复：
关于本文中的图6B，我们已仔细检查了我们的原始数据和图片，确认图6B中PER2-shRNA-I组的图片没有错误，但SCC15组的图片确实有错误，这是由于我们的疏忽，错误地将另一张PER2-shRNA-I组图片放置在了SCC15组图片的位置。我们已联系杂志编辑部，用正确的图片进行了修改。我们确认原始图6B中的错误不影响本研究的结果和结论。
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2023年5月Elisabeth M Bik在pubpeer上提出质疑：
本文的图 4 似乎显示了与同一组研究人员的其他三篇论文中相同的肿瘤。实验似乎并不完全相同。一位读者引起了我的注意。
肿瘤看起来非常相似，但可能会重新排列。
以下四篇论文可能具有相同的肿瘤：
Han-Xue Li 等人，Oncotarget (2016)，DOl：10.18632/oncotarget.7827
赵勤等人，Oncotarget (2016)，DOl：10.18632/oncotarget。 11844
Xiao-Juan Fu 等人，OncoTargets and Therapy (2016)，DOI：10.2147/OTT.S100952
Xiaoli Su 等人，Oncology Reports（2017），DOI:10.3892/or.2017.5653（本文）
作者能否澄清这些论文是否分享了不同或相同的实验？
[image: ]
2023年5月Illex illecebrosus 在pubpeer上发表评论：
动画：
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2023年6月Kai Yang 在pubpeer上回复：
感谢您对我们研究的关注。针对您在图4中提出的问题，我们仔细检查了四篇论文中带瘤实验的原始实验数据。原始实验记录和结果显示，四篇论文中的肿瘤来自四个独立的实验，并非来自同一个肿瘤。即便如此，我们也发现四篇论文中有数个肿瘤表现出相似的形态，因此我们使用FigCheck图像检查系统（https://www.figcheck.com/imagecheck）对四篇论文中所有肿瘤的相似性进行了检查。结果显示，四篇论文中的肿瘤之间不存在重复或相同的肿瘤。
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2025年3月Hoya camphorifolia在pubpeer上回复：
2025 年 3 月 19 日撤回。
这篇文章发表后，一位关心的读者提请编辑部注意，第 478 页图 6A 中的某些肿瘤图像与同一研究小组提交的另外三篇论文中的肿瘤图像非常相似，尽管在某些情况下拍摄的方向略有不同，这些数据旨在展示不同实验的结果。编辑部对本文中的数据进行了单独调查，并同意这位关心的读者的观点，即这些论文中重复使用了某些肿瘤图像。由于上述文章图 6 中的有争议的数据在提交给《肿瘤学报告》之前也已经在考虑发表，或者已经发表，编辑决定从期刊中撤回这篇论文。作者被要求解释这些问题，但编辑部没有收到回复。编辑对由此造成的不便向读者表示歉意。
[image: ]
信息链接：
https://pubmed.ncbi.nlm.nih.gov/28535015/
https://pubpeer.com/publications/994C7C876FA335CD8CED780388FDE6

免责声明：
本文所涉及的信息均来自公开的学术网站和相关资料，力求内容准确可靠，但无法对其完整性、真实性或时效性作出绝对保证，仅供学术参考。如发现内容存在问题或有纰漏之处，请及通过私信联系我们(QQ: 3926830335)，以便及时核实和修正。
#重庆医科大学附属第一医院
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Animation: hnps://youtu.be/gsldrBZlHKﬁﬁ% EmER
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Thank you for your attention to our research. In response to your questions in Figure 4, we carefully examined the
original experimental data of the tumor-bearing experiments in the four papers. The original experimental
records and results showed that the tumors in the four papers were from four independent experiments and did
not share the same tumors. Even so, we did find that several tumors in the four papers showed similar
morphology, so we used FigCheck image checking system (https://www.figcheck.com/imagecheck) to check the
similarity of all tumors in the four papers. The results showed that no duplicate or identical tumors existed

among the tumors in the four papers. R
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Retracted 19 March 2025.

Following the publication of this article, a concerned reader drew to the attention of the
Editorial Office that certain of the tumor images featured in Fig. 6A on p. 478 bore a striking
resemblance to tumor images included in three other papers contributed by the same
research group, albeit photographed in some cases in slightly different orientations, where
the data were intended to show the results from differently performed experiments. The
Editorial Office has conducted a separate investigation of the data in this paper, and concurs
with the concerned reader that certain of the tumor images had been re-used in these
papers. Owing to the fact that the contentious data in Fig. 6 of the above article were also
already under consideration for publication prior to its submission to Oncology Reports, or
had already been published, the Editor has decided that this paper should be retracted from
the Journal. The authors were asked for an explanation to account for these concerns, but
the Editorial Office did not receive a reply. The Editor apologizes to the readershlp for a,LX

inconvenience caused. R ARS - THRF
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Figure 6B.

* Red boxes. The PER2-shRNA-l and SCC15 panels appear to show an overlap.
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About Figure 6 Bin our paper, we have carefully checked our original data and pictures. We confirm that there is
no error in the picture of the PER2-shRNA-I group in Fig. 6B, but there is indeed an error in the picture of the
SCC15 group. This s due to our negligence and mistakenly placed another PER2-shRNA-I group picture in the
position of the SCC15 group picture. We have contacted the editorial department of the magazine to revise it with
the correct picture. We confirm that the mistake in original Fig. 68 does not affect the results and conclusions of
this study.
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Figure 4 of this paper appears to show the same tumorsas in three other papers from the same group of

researchers. The experiments do not all appear to be the same. This was brought to my attention by a reader.

« Tumors look remarkably similar, but might be rearranged.

The four papers that might be sharing the same tumors are:

« Han-Xue Li et al., Oncotarget (2016), DOI: 10.18632/oncotarget.7827
« Qin Zhao et al,, Oncotarget (2016), DOL: 10.18632/oncotarget. 11844
« Xiao-Juan Fu et al., OncoTargets and Therapy (2016), DOI: 10.2147/0TT.S100952
« Xiaoli Su et al., Oncology Reports (2017), DOI:10.3892/0r.2017.5653 (this paper)

Can the authors please clarify if these papers share different or identical experiments?

Han-Xue Li et al,, Oncotarget, Vol. 7, No. 15 (2016)
DOI: 10.18632/oncotarget. 7827
Figure 5A
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Qin Zhao et al., Oncotarget, Vol. 7, No. 43 (2016)
DOI: 10.18632/0ncotarget. 11844
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